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Így az esztendő vége előtt számvetésre kértem Mészáros Zoltánt 
(képen), a HUNOR COOP ZRt. elnök-vezérigazgatóját. Vajon si-
került-e túlszárnyalni az év elejei terveket? Mi volt ennek az évnek 
a legörömtelibb eseménye a cég életében? Mire számítanak jövőre? 
Ezekre a kérdésekre is keressük a választ.

- Vezérigazgató Úr! Hogyan értékeli az idei teljesítményüket? 
Mennyiben teljesültek a várakozásaik? 

- 2021 egy különleges esztendő az egész vilá-
gon, de kis országunkban, sőt cégünk életében is, 
hiszen körbevesz bennünket a járványhelyzet, ami 
mindent befolyásol. Mi a mindennapok kereskedője 
vagyunk, a „Jó szomszéd”, aki naponta kiszolgál-
ja a vásárlókat. Elmondhatom, hogy nagyon nehéz 
időszak volt ez. Szerencsére az élelmiszer-kereske-
delmet nem nagyon érintette negatívan a járvány, 
mivel a legnehezebb időszakban is az ellátást bizto-
sítani kell. 2021-ben a terveinket teljesíteni tudtuk, 
infláció feletti forgalmi dinamikát realizáltunk. Le-
vélben köszöntem meg a Csapatnak az éves munkát. 
Mindenkire büszke vagyok, igazi hősök voltak a 
kollégák és kolléganők. Az ünnepek előtt szeretnék 

minden üzletet felkeresni, hogy 
személyesen köszönjem meg ál-
dozatkész munkájukat. Egyetlen 
üzletünket sem kellett bezárni. A 
betegségek miatt egy-egy üzlet-
ben csökkentettük a nyitva tartási 
időt, összességében azonban za-
vartalan volt a működésünk.

- Új piacokat is szereztek, az eredmény-
hez a bővülés mennyiben járul hozzá? 

- Az eredményünkben jelentős 
szerepet játszik, hogy a kalocsai 
székhelyű HÍD-COOP Zrt. üz-
leteit megvásároltuk. Az üzletek 
teljes üzemben a második félév 
elején kerültek át hozzánk. A 
fejlődésünk tehát azon is múlik, 
hogy tudunk-e plusz forgalmat, 

infláció feletti árbevételt szerezni, vagy új piacokat 
meghódítani. Bevétel forrásunk még az ingatlan-
hasznosítás, több mint 60 ingatlanunk van kiadva 
bérbe. A két pékségünk szintén jól teljesített. Örö-
münkre a 2019-es évhez hasonló csúcsévet tudha-
tunk magunk mögött. Az összárbevételünk ezért 
mintegy 20% feletti növekedést mutat. Ezt a telje-
sítményt a dolgozók elismerésében, jutalmazásá-
ban, 13. havi fizetésben és más juttatásokban kö-
szöntük meg dolgozóinknak.        (Folytatás a 3. oldalon.)

(Fotó: Novemberben a hódmezővásárhelyi 140.sz. üzlet teljesí-
tett a legjobban.)

Év végi számvetés

A HUNOR COOP ZRT. SIKERES PÁLYÁZATTAL 
KEZDI AZ ÚJ ÉVET

Az előző lapszámunkban 
beszámoltunk a Hydro-

Kor Kft. beruházásának alap-
kőletételéről. Most azonban 
arra vállalkozunk, hogy kicsit 
részletesebben is bemutassuk 
a vállalkozást, hiszen rendkí-
vül értékes, hiánypótló mind 
az ivóvíz- és szennyvíztisztítás 
területén végzett környezetvé-
delmi munkájuk, mind a laka-
tos, hegesztő tanulók képzésé-
ben való közreműködésük. 

Őze László ügyvezető 
igazgató érdeklődésem-
re elmondta, hogy a 
korábban Kozák János 
által irányított tevékeny-
séget 2011-ben megala-
kult cégük viszi tovább 
immár 10 éve. Jelenleg 
20 alkalmazottjuk van, 
és minden olyan fela-
datot ellátnak, amely a 
legnagyobb kincsünk-
höz, a vizünkhöz köthe-
tő. Munkavégzésükkel 
nagyvállalkozások szá-
mára végeznek alvál-
lalkozói tevékenységet. 
Tanműhelyükben pedig 
most a tanulói létszám 
megközelíti az ötven 
főt. 

- Változott a szakmunkás-

képzés megítélése az utóbbi 
időben, az új szabályok és ér-
tékrend hogyan érinti önöket? 

- Az új oktatási rend-
szerben 80 diákunk is 
lehetne. Megváltozott 
ugyanis a szakmunkás-
képzés finanszírozása is. 
Ugyanakkor két ténye-
zővel számolnunk kell, 
az egyik, hogy a városi 
diákok képességei, ma-
gatartása kihívásokat 
jelenthet, míg a vidék-
ről érkező gyerekeknél 
nem ez a probléma, ők 
a lehetőségeikben korlá-
tozottak. Amellett, hogy 
nálunk nem csak a laka-
tos és hegesztő szakmá-
kat tanulják meg, hanem 
a megfelelő munkamo-
rált, munkakultúrát is, a 
gondos oktatás mellett 
is viszonylag sok diák 
esik ki a rostán. Cégünk 
évente egyébként leg-
feljebb három tanulót 
tud felvenni, azonban 
a városban folyamato-
san, több munkahelyen 
mintegy 30 szakember 
foglalkoztatására van 
lehetőség, láthatjuk a 
hirdetésekben. Elmond-

ható tehát továbbra is, 
hogy hiányszakmákat 
oktatunk. Az oktatást 
immár hat éve Monda 
Csaba oktató vezeti ná-
lunk. Bekapcsolódtunk 
egyébként az idősebb 
korosztály levelező 
szintű képzésébe is. Na-
gyon nagy az igény a 
szakmatanulásnak erre a 
módjára is. 

- Tevékenységüket országos 
hatókörrel látják el, most mi-
lyen munkáik vannak folyamat-
ban? 

- Szennyvíztisztító 
telepet építünk Bugyi 
községben, Mezőtárká-
nyon, Kenézlőn. Gyár-
tunk továbbá autópálya 
beruházásokhoz olaj- és 
zsírfogó berendezése-
ket, valamint új csar-
nokokhoz vízgépészeti 
eszközöket. Elvégezzük 
továbbá az ivóvízszűrők 
technológiai kivitelezé-
seit is. 

- A jövőre elkészülő saját, 
mintegy 183 millió forint tá-
mogatásból megvalósuló beru-
házásuk milyen funkciókat fog 
betölteni? 

- A pályázatunk olyan 
csarnoképület megépíté-
sére vonatkozott, amely 
elsősorban a raktározási 
gondjaink megoldását 
szolgálja. Sok esetben 
üzletfeleink eszközei, 
termékei elhelyezésé-
ről is gondoskodunk 
közös munkáink során. 
A beruházásban új utat 
nyitunk ki a Schweidel 
utcára, s egyúttal telje-
sen kialakítjuk, megsz-
építjük a telephelyün-
ket. A teljes beruházás, 
beleértve a támogatást 
is, mintegy 300 milliós 
költséggel valósul meg. 

(Folytatás a 4. oldalon.)

Minden, ami víz = Hydro-Kor, Szentesen

AZ EGÉSZ ORSZÁGBAN 
JELEN VANNAK

December 29-én a Polgármesteri 
Hivatalban sajtótájékoztatót tartott 
Szabó Zoltán Ferenc polgármester 
és Farkas Sándor miniszterhelyettes, 
államtitkár, országgyűlési képviselő a 
Dr. Papp László Városi Sportcsarnok-
ban keletkezett tűz kapcsán. 

A polgármester úr elmondta, hogy a Sportcsar-
nokban a tűz december 28-án reggel 6 óra közelé-
ben keletkezett. Az intézmény vezetője a vagyon-
védelem riasztását követően azonnal a helyszínre 
ment és gondoskodott a gáz- és áramellátás lekap-
csolásáról. Nem csak a szentesi, a környező tele-
pülésekről érkező mintegy 30 tűzoltó azonnal a tűz 
felszámolásához láttak. Mostanra a IV. fokozatról 
a II. fokozatra módosulhatott a veszélyhelyzet. A 
tűzvizsgálat, amely heteket is igénybe vehet, meg-
kezdődött, két féle indíték irányában, az egyik az 
esetleges idegenkezűség, a másik az elektromos tűz 

lehetősége. 1 hónappal ezelőtt 
volt teljes, átfogó katasztrófavé-
delmi vizsgálat, amely tűzvédel-
mi szempontból mindent rendben 
talált a Sportcsarnokban - hallot-
tuk. Szabó Zoltán Ferenc arról is 
szólt, hogy  az épület vagyon- és 
felelősségbiztosítása 194,529 

millió forint biztosítási összegre terjedhet ki. 
Farkas Sándor miniszterhelyettes, államtitkár 

mély megrendüléssel szólt a történtekről, azt mond-
ta, tehetetlenül, aggódva néztük a generációk szá-
mára oly sok szép élményt nyújtó intézmény tragé-
diáját. Ám nem uralkodhat el mindez rajtunk. 

Megköszönte a tűzoltók munkáját és azoknak a 
lakosoknak is az önkéntes felajánlást, akik teával, 
süteménnyel, kávéval, szendviccsel kínálták a tűz 
megfékezésén dolgozókat, de egymást is. 

(Folytatás a 4. oldalon.)

A Kormány nem hagyja magára Szentest

GYŰLNEK AZ ADOMÁNYOK 
A SPORTCSARNOK HELYREÁLLÍTÁSÁRA



   2.               06 20 9837 226             https://www.facebook.com/visszavar/?fref=ts               Idei lapszámaink: http://ekonyvtar.vksz.hu/?docId=42141

Jövőre a szomszédos új rendelőben fogadjuk 
Önöket és házi kedvenceiket. 

Számítunk továbbra is megtisztelő bizalmukra!

Született: Soós János és Szabó Anitának (Szentes) 
Hanna Boglárka, Fűri János és Mancza Robertina 
Gabriellának (Csongrád) Noel, Németh  Róbert Gá-
bor és Boháti Dórának (Csongrád) Balázs, Csonka 
Csaba és Gaurán Tímeának (Szentes) Zoé, Piti János 
Zoltán és Rekettyés Rékának (Szentes) Zente János, 
Bari Pál és Varga Melániának (Szentes) Szofia, 
Melani, Berezvai Dávid és Sztankovics Blankának 
(Csongrád) Botond, Lévai József és Pulya Renátá-
nak (Szentes) Jázmin, Piti Csaba és Koczka Brigit-
tának (Szentes) Marcell, Somogyi Attila és Dancsó 
Laura Beátának (Szentes) Zora Boglárka, Nagy Fe-
renc és Polyák Edinának (Csongrád) Róza, Kovács 
Gyula András és Sztanó Zsuzsannának (Csongrád) 
Bíborka, Nagy Gábor János és Szabó Tímeának 
(Csongrád) Viktória, Moldovan Marius és Kovács 
Szilvia Johannának (Csongrád) Noel András, Raj-
ki Zsolt és Nagypál Anikónak (Csongrád) Dávid 
Zsolt, Burai Árpád és Birov Bernadett Jozsefivná-
nak (Csongrád) Ádám nevű gyermeke. 

Házasságot kötött: Pásztor Ferenc Richard és Mre-
na Annamária (Szentes). Mikula Zoltán és Cserép 
Anita (Szentes). Jószai Antal Zoltán és Denk Csil-
la (Szentes). Galijasevic Dragon és Valkai Erika 
(Szentes). Horváth Gábor Dániel és Miklya Kitti 
Katalin. Túri Csaba Desző és Makai Mónika (Szen-
tes). Bottyán György és Marton Erika (Szentes).

Elhunyt: Magyar Antal András, Rontó Ferenc Ti-
borné (Martók Anna Éva). Fábián-Nagy Jenő Bélá-
né (Podani Anna), Kupeczik Jánosné (Köteles Má-
ria), Túri Ferenc Péterné (Kovács Etelka), Bucskó 
Jánosné (Barta Erzsébet), Dósa Lászlóné (Borbély 
Éva), Kapás Zakariásné (Nagy Márta), Kovács 
László, Mácsai Imre, Varga Imre, Debreczeni Imré-
né (Mészáros Erzsébet), Katona Kis László, Mihály 
József Tibor szentesi, Surányi Mihályné (Dinnyés 
Piroska) és Kódor Imre, Horváth Borbála Erika 
csongrádi lakosok.

CSALÁDI ESEMÉNYEK 
49-51. HÉT

Immár hagyomány, hogy Szentesről elszármazott fiatalok, An-
dorkó Ármin, Antal Mihály, id. Bögöthy Zsolt, Bögöthy Zsolt és 
Gábor, Bódi Károly, Magyar Arnold és Török Andrea, karácsony 
előtt tartós élelmiszer-adományokkal segítik városunk egy-egy in-
tézményét, az ott élő rászorulókat.   Így tettek ebben az évben is. 
Segítségükre volt a Szentesen működő Yee-Lo Pizzéria is.

Szentes Város Gondozási Központjának veze-
tője, Puskásné Halál Ágnes érdeklődésünkre elmondta, 
hogy idén 1,5 millió forint értékű felajánlás érke-
zett. Ebből az összegből a Gondozási Központ mind 
az 5 telephelye részesült, klubonként 20-30 egyén/
család, továbbá az étkeztetésben résztvevő további 
15 személy otthonába vitték ki az ajándékcsoma-
gokat a gondozók. Nagy örömet jelent számukra is 
a krumplit, hagymát, tésztafélét, cukrot, dobozos 
tejet, teát, kekszféléket, szörpöt, konzerveket tartal-
mazó csomagok kibontása. Így 150-200 főt sikerült 
elérni.

Az adomány másik felét az Apponyi téri Óvo-
da közvetítésével Bódi Károlyné Julika szervező 
munkájának köszönhetően, Udvardi Ildikó és Dr. 
Pappné Deák Éva segítségével további 40 család, 
77 gyermek kaphatta meg. A tartós élelmiszerek 
kiegészültek milka csokikkal és kinder tojásokkal, 
melyeknek a gyermekek nagyon-nagyon örültek. A 
fogadó családok a felajánlásokat, szívet melengető 
meghatottsággal vették át. 

Az adományozók, mentorálás képpen, minden 
évben ugyanazokhoz a családokhoz juttatják el fel-
ajánlásaikat, hallhattuk az átadó ceremónián, ahol 
Szabó Zoltán Ferenc polgármester köszöntötte a vá-
rosunk iránt elkötelezett, jó lelkű fiatalokat.     - dite -

ADOMÁNYOK 
ÉRKEZTEK

Idén is nagyon sok javaslat érkezett 
a Pálmások Szövetsége tagságától arra, 
hogy ki, mely szervezet kapjon támoga-
tást, felajánlást tőlük. A választás végül 
- a Rákóczi utcai Óvoda vezetőjének 
javaslatára is figyelemmel - a Busi csa-
ládra, az általuk gyámként nevelt három 
óvodás korú kisgyermekre esett. 

A gyermekek édesapja súlyos beteg-
ségben elhunyt, az anyuka - nem sokkal 
ezután - külföldre ment dolgozni, így 
próbál boldogulni és a családjáról gondoskodni. Je-
lenleg a nagyszülők látják el a kis Hanna, Noel és 
Blanka nevelését, gondozását az anyuka távolléte 
alatt.  

A Pálmások Szövetsége 100.000 Ft-tal járult hoz-
zá a gyermekek örömtelibb, meghittebb karácso-
nyához és az újév kezdéséhez. A támogatást Szobota 
Imréné egyesületi tag adta át a családnak. 

             Kép és szöveg: dt.

PÁLMÁS 
FELAJÁNLÁS

Szentes Város Gondozási Központja II. sz. 
Idősek Klubjában december 17-én megren-

dezték a hagyományos karácsonyi ünnepséget a 
klub 30 éves jubileuma jegyében. Az ünnepségen 
a város vezetői társaságában jelen volt Szebellédi 
Anna korábbi intézményvezető, de eljött dr. Kis-
Tóth Tihamér, a Szentes Városi Bíróság egykori 
elnöke, a birkózó sport, a horgász egyesület ve-
zetőségi tagja, aki idén a klubbal együtt Szentes 
Városért Emlékérem kitüntetésben részesült, 
valamint több társadalmi szervezet képviselője, 
akik rendszeresen közös programokkal segítik a 
klub munkáját. 

A Lajtha László Alapfokú Művésze-
ti Iskola növendékeinek műsora után 
Szabó Zoltán Ferenc polgármester köszön-
tötte a megjelenteket, aki méltatta, 
hogy a város ünnepi hangulatért tett 
törekvéseit, az fényfestést, a városré-
szek díszkivilágítását a lakosság saját 
díszítési ötleteivel egészíti ki. Egyre 
élőbbé válnak az ablakok, az udvarok 
és a házak, a napi fáradságos munka 
után sokkal vidámabb, mosolygósabb 
így hazatérni - mondta. 

Aranyosi Ervin szívmelengető 
sorait idézve köszönte meg a gyer-
tyagyújtások során közreműködők, 
az egyházak képviselőinek felemelő 
gondolatait. Majd azt mondta, jó így 
együtt látni ezt a közösséget, még ha 
most az egészségügyi helyzet miatt 
lazábbak is a kapcsolattartás lehető-
ségei. Az adventi koszorú gyertyáira 
gondolva, kiemelte a folyamatos talál-
kozásokba vetett hit erejét, a reményt, 
hogy egymással jobban törődve, még 

jobb érzésekkel készülhetünk az ün-
nepekre. A leginkább örömteli pedig 
az, amikor a nap végére el tudunk 
számolni az aznap elvégzett feladata-
inkkal. A szeretet gyertyája pedig jól 
jelképezi, hogy a közösségeinkben jó 
együtt lenni, minőségi beszélgetése-
ket folytatni, s ha lehetséges ezeket 
az alkalmakat mielőbb megteremteni, 
s egyben kibontani a mindennapok 
csomagját, meglátva, hogy abban a 
napban mi volt a szép, a jó, az igazán 
értékes. 

Szűcs Ildikó, a körzet önkormányzati 
képviselője egy Talmud mesével ér-
kezett két testvérről, akik együtt dol-
goztak a földeken, ám az egyiknek 
volt családja, a másiknak nem. A ter-
mésen mindig egyformán osztoztak, 
mire mindketten belátták, nincs ez 
így jól. Az igazságos osztozkodásig 
eljutva, felépítették együtt a szeretet 
templomát. 

Turák Leila hasbeszélő száma után 
a klub dolgozói lepték meg egy ka-
rácsonyi történettel a jelenlévőket, 
amely egy gyerekszobában játszódott, 
miközben nagy izgalommal várták a 
karácsonyfa titkainak megismerését a 
gyerekek. Labádi István klubtag vers 
felolvasását követően sor került az 
önkormányzati ajándék tartósélelmi-
szer-csomagok kiosztására, majd kö-
zösen elfogyasztották az ebédet, ami 
töltött káposzta volt, s hozzá finom 
házi sütemények. 

Kép és szöveg: Dömsödi Teréz

Minőségi közösségi időt tölteni

KARÁCSONY A KLUBBAN

Az FBH-NP Nonprofit KFT ezúton kívánja 
tájékoztatni a Tisztelt Lakosságot, hogy 2022. 
január hónapban 2 alkalmas díjmentes fenyőfa 
begyűjtést szervez.

A fenyőfákat az ingatlan előtti közterületre 
szíveskedjenek kihelyezni a gyűjtési napon reggel 
7 óráig és az elszállítás időpontjáig az ingatlan 
előtt kint hagyni, oly módon, hogy azt a be-
gyűjtést végző gépjármű meg 
tudja közelíteni és kézi erővel 
mozgatható legyen.

Fenyőfabegyűjtés időpontjai:

Szentes 2022. január 17-21 
  (hulladékszállítási napokon)
 
Szentes  2022. január 24-28 
  (hulladékszállítási napokon)

TÁJÉKOZTATÓ 
A FENYŐFAGYŰJTÉS RENDJÉRŐL

A következő kötet, 
J.K. Rowling angol írónő, 
a világhírű Harry Pot-
ter-sorozat szerzőjének 
legújabb ifjúsági regé-
nye - A karácsonyi malac.

Szívet melengető, iz-
galmas történet arról, 
mit jelentenek a gyere-
keknek a játékok.

A hétéves Jack min-
dennél jobban szereti 
a plüssmalacát. Aztán 
egyszer - épp szentes-
te napján - az undok mostohanővére 

kidobja  a Plüssmalacot az autóból! 
Hiába kap helyette a fiú egy sokkal 
szebb plüsst, imádott kedvencét nem 
pótolhatja. Ám karácsony éjjele a cso-
dák ideje, amikor minden életre kel-

het... Így aztán Jack és bosz-
szantó új játéka, a karácsonyi 
malac kockázatos utazásra 
indul az Elveszettek Birodal-
mába, hogy kimentsék a fiú 
legjobb barátját a szörnyűsé-
ges, játékpusztító Veszejtő 
markából.

E veszélyes kalandok foly-
tatását megtudhatjuk a gaz-
dagon illusztrált könyvből, 
melynek vitathatatlanul ott 
a helye a klasszikus családi 
kedvencek között.

              Szerkeszti: Lantos Eszter

KÖNYVAJÁNLÓ 
FIATALOKNAK
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Idén már tizenötödik alkalommal szervezte 
meg a Gabonatermesztők Országos Szövetsége, 
a Vetőmag Szövetség Szakmaközi Szervezet és 
Terméktanács, illetve a Nemzeti Agrárgazdasági 
Kamara az országos kukorica posztregisztrációs 
fajtakísérletet. Az objektív felmérés eredményei 
már elérhetők a gazdálkodók számára. 

A Gabonatermesztők Országos 
Szövetsége (GOSZ) és a Vetőmag 
Szövetség Szakmaközi Szervezet 
és Terméktanács (VSZT), valamint 
a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 
(NAK) kukorica posztregisztrációs 
fajtakísérletében tizenkét fajtatulajdo-
nos 46 hibridjét vetették el tavasszal. 
A kísérletnek helyt adó 11 helyszín 
- Abaújszántó, Bóly, Hajdúböször-
mény, Iregszemcse, Jánoshalma, 
Jászboldogháza, Mezőhegyes, Püs-
ki, Székkutas, Szombathely, Tordas 
- eltérő termőhelyi adottságai még 
szélesebb körű adatelemzésre adtak 
lehetőséget. A kísérleti helyek közül 
Abaújszántót kellett kizárni a rendkí-
vül magas betakarításkori víztartalom 
miatt, az innen származó eredménye-
ket nem vették bele a kiértékelésbe. A 
korábbi évek visszajelzései és a fel-
merült igények alapján az elmúlt két 
évben beállítottak egy bemutató sort 
is, ahol az érdeklődők megtekinthet-
ték a teljes fajtasort.

A hibrideket a vetést megelőzően 
közjegyző jelenlétében kódolták. Ez-
zel a lépéssel a kísérlet kivitelezői és 
értékelői teljes mértékben függetle-
níteni tudták magukat minden olyan 
körülménytől, amely akaratlanul is 
befolyásolhatta volna őket munkájuk-
ban. A kiértékelést az összes helyszín 

adatainak beérke-
zését követően a 
NÉBIH szakem-
berei végezték.

A vetéseket a 
tavaszi rendkí-
vüli szárazság 
kissé hátráltatta, 
de végül a máju-
si csapadéknak 
köszönhetően a 
kelés egyöntetű 
volt. A rendkívül 
száraz nyári idő-
járás problémákat 
okozott a termé-
kenyülés-szemki-

telítődés időszakában, különösen a 
Dunántúlon. A kísérleti eredmények 
jól mutatják, hogy idén az országon 
belül jelentős különbségek voltak ter-
mésmennyiség tekintetében, mert az 
aszály eltérő mértékben érintette a kü-
lönböző területeket. 

* * * 
Győrffy Balázs, a Nemzeti Agrárgazda-

sági Kamara (NAK) elnöke elmondta: 
„a köztestület a kísérletben szereplő 
fajtasorra ajánlati fajtalistaként tekint, 
hangsúlyozva, hogy a vizsgálatban 
résztvevőkön kívül számos kiváló faj-
ta áll a termelők rendelkezésére”. 

Takács Géza, a Vetőmag Szövetség el-
nöke kifejtette: „a kísérlet eredménye-
it minden évben nagyon várják a gaz-
dálkodók, hiszen az objektív adatok 
fontos visszajelzést adnak számukra, 
hogy adott fajták milyen eredmények-
re képesek. Ezáltal képet kapunk arról 
is, hogy az egyre gyakoribb időjárási 
stresszhelyzetek és a változó klíma 
negatív hatásait mennyire ellensú-
lyozzák a hibridek. Nagy öröm szá-
munkra, hogy a nemesítők folyama-
tosan keresik a kihívásoknak ellenálló 
fajtákat, ez az idei kísérleti sorban is 
megjelent.”

Petőházi Tamás, a GOSZ elnöke hang-
súlyozta: „a kísérlet szervezőire nagy 
felelősség hárul, hogy minden évben 
a gazdálkodói igényeknek megfelelve 
fejlesszék a kísérleteket. Ennek meg-
felelően a jövő évtől várhatóan öntö-
zéses körülmények között is tesztelik 
a hibrideket”. 

Szellő Gábor
(Fotó forrása: Kite.hu)

Fókuszban a kukorica

TÍZ HELYSZÍNEN TESZTELTÉK 
A KÜLÖNBÖZŐ FAJTÁKAT 

(Folytatás az 1. oldalról.)

- Milyen fejlesztések járultak még hozzá a sikerhez? 
- Fontos volt 2021-ben is, hogy modernizáljunk, 

növekedjünk. Két legnagyobb Coop Szupermar-
ketünket felújítottuk. A Lajosmizse központjában 
lévőt teljesen átépítettük, valamint a Makói Maros 
Áruház is teljes rekonstrukción ment keresztül, to-
vábbá új modern hűtő és hűtetlen berendezéseket 
kaptak. Mindkettő bárhol a világon megállná a 
helyét. Ez a két beruházás is nagyon jó alapot ad 
a 2022-es esztendőnek. Minden évben közvéle-
mény-kutatást végzünk, a visszaérkezett válaszok a 
vásárlóink elégedettségéről szólnak mind a műsza-
ki, mind az esztétikai színvonalat illetően. 

- Milyen várakozásokkal indulnak a jövő évnek? 
- 2022 jelentős terhekkel indul. Örülünk persze a 

minimálbéremelésnek, azonban számításaink sze-
rint ez 300 millió forintos többletterhet jelent. Ezt 
ki kell termelnünk, amihez pedig a forgalmi tervek 
teljesülése szükséges. Ha bekalkuláljuk a munkál-
tatói járulékcsökkentést, s azt hogy piaci részese-
désünket tovább tudjuk növelni, akkor nehezen, de 
kitermelhető - mondta, és így folytatta: 

- Idei jó hír, de jövőre fog megvalósulni, a Magyar 
Falu Program keretében a HUNOR COOP ZRt. 
közel 1 millió eurós támogatást nyert (350 millió 
forint vissza nem térítendő támogatás). 6 üzletünk, 
a fábiánsebestyéni, derekegyházi, mártélyi, baksi, 
valamint a Foktőn és Géderlakon lévő a kedvez-

ményezett. A felújításhoz ugyanennyi pénzt 
kell hozzátennünk. Így azonban gyönyörű, 
modern és hatékony áruházaink lesznek, 

ami nagyon jó alapot adhat a jövő 
évünknek. A filozófiám az, hogy 
minden eredményt, nyereséget 
visszafordítsunk a működésünkbe. 
A beruházás a kistelepülések túl-
élését éppúgy segíti, mint az üzlete-
ink boldogulását. Elég szűk a hatá-
ridő, a 6 üzletünket napelemekkel, 
gépészettel, új berendezésekkel, 
új szigeteléssel, újjávarázsoljuk a 
jövő évben. Emellett folyamatos a 
fejlesztés a hálózatunkban, folyta-
tódik a képzési programunk, a dol-
gozóink megelégedésére szolgáló 
online COOP Akadémia.

- Ismét kaphatók a jótékony célt szolgáló 
hűtőmágnesek.

- Így év végén a társadalmi fele-
lősségvállalási programunk az Or-
szágos Mentő Alapítvány támoga-
tása. Nagyon sok településen, ahol 

üzleteink vannak, helyben is segítünk. Most a ka-
rácsonyi időszakban jótékonysági hűtőmágneseket 
kínálunk a vásárlóinknak, a befolyt összeget meg-
duplázva adjuk át a Mentő Alapítványnak. Tavaly 
az 1,7 millió forintos támogatást Győrfi Pál szóvivő 
vette át, melyből 200-200 ezer forinttal a szentesi és 
a makói mentősöket támogattuk. 

Mészáros Zoltán kiemelte a 20. jubileumi Lecsó-
fesztivál hangulatát, a járványügyi szabályokat szi-
gorúan betartva nagyon kellemes hangulatú feszti-
vált rendeztek. Az esti koncertek előtt ennyi embert 
még nemigen látott. A három utcát le kellett zárni 
a felhőtlen szórakozás érdekében. Jól sikerült a Jó-
tékonysági kóstolójegy akció, óriási játszóházakkal 
nagyon színvonalas gyerekudvart varázsoltak. A 
buli színpadon Takáts Tamásék, a nagyszínpadon 
viszont Korda Gyuri bácsi és Balázs Klári volt az 
est fénypontja, amikor mindenki velük csápolt és 
énekelt. Ez az esemény volt cégük életében a leg-
kiemelkedőbb. 

- Mit üzen az olvasóknak? 
- Nem hagyjuk magunkat 2022-ben sem! Minden 

kedves Vásárlónknak nagyon boldog békés ünne-
peket, újesztendőt, s ami a legfontosabb, jó egész-
séget kívánok. Vigyázzunk egymásra!

Dömsödi Teréz
(Fotók: HUNOR COOP ZRt. 

A megújult Makói Maros Áruházban.)

ÉV VÉGI SZÁMVETÉS...

Kiállítást szervez a leégett Szentes Városi Sportcsarnok törté-
netéről a Koszta József Múzeum. A nettó árbevételt pedig felajánl-
ja a helyreállítási alapba. A múzeum várja azoknak a relikviáknak, 
fotóknak, sporttörténeti emlékeknek a felajánlóit, akik hozzájárul-
nának a tárlat megrendezéséhez.

2021. december 30-án sajtótájékoztató keretében je-
lentette be a Koszta József Múzeum, hogy a sportcsar-
nok helyreállítását a maga módján szeretné segíteni, 
kiállítást szervez a gazdag sportmúlthoz kapcsolódó 
relikviákból. 

Szabó Zoltán Ferenc polgármester elmondta, rengeteg 
felajánlás érkezett, milliós nagyságrendű a befizetés 
a helyreállításra létrehozott számlára. Bármilyen fela-
jánlást a titkarsag@szentes.hu címre várnak. 

Farkas Sándor miniszter-helyettes, a térség országgyű-
lési képviselője szólt arról, hogy számos felajánlás 
érkezett Szentesről elszármazottaktól, illetve országos 
felajánlás is. A szentesi származású humoristák pedig 
egy közös est bevételét ajánlották fel a helyreállítás 
céljára. 

Irsai Farkas László, a Koszta József Múzeum igazgatója 
elmondta: a jótékony célú kiállítás 2022. január 29-én 
nyílik majd, ahol a megépítéstől napjainkig mutatnák 
be a Sportcsarnok történetét, illetve kísérő rendezvé-
nyekként talk show-kat szerveznénk ismert sportolók-
kal. A tárlat április végéig várja majd a látogatókat. 
A jegybevétel nettó értékét pedig a helyreállításhoz 
ajánlják fel. A szentesieket és a térség lakóit arra ké-
rik, akinek van olyan relikviája, érme, fotója vagy más 
egyéb sporttörténeti emléke, amelyet szívesen felaján-
lana, január 15-ig juttassa el a Múzeumhoz. A felaján-
lásokat először a 70/508-4614-es telefonszámra, vagy 
az igazgatosag@kosztamuzeum.hu-ra jelezzék. 

Bocskay István, a kiállítás nagykövete kiemelte, Szentes 
azon 8 település egyike, amely a Nemzet Sportvárosa 
címet viseli, ehhez méltóan pedig a kiállított tárgyak 
a továbbiakban egy önálló sportmúzeumban is helyet 
kaphatnának.                                                       Hajdú Anikó

SPORTTÖRTÉNETI KIÁLLÍTÁSSAL SEGÍTI A LEÉGETT 
SZENTESI SPORTCSARNOK HELYREÁLLÍTÁSÁT A MÚZEUM

Az Agrárminisztérium Hun-
garikum Főosztálya 5,4 millió 
forint támogatással segítette 
a 2000-ben megjelent Város-
kerülő társasjáték továbbfej-
lesztését, bővítését, a helyi 
identitástudat erősítését, az is-
meretterjesztést szolgálva. A 
játék megőrzi és továbbadja 
a helyi értékeket. Ötletadója, 
Borsodi Ágnes tanárnő a „Ke-
zünkben a jövőnk! Barátokkal 
könnyebb” Egyesület képviseletében 
mutatta be a sajtónak a megújult tár-
sasjátékot december 22-én.

A tanárnő elmondta, hogy ez a já-
ték 2002-ben az Innovációs Nagy-
díj pályázaton elismerést ért el. Ez 
is ösztönzést adott arra, hogy a hat 
hagyományos alapú játék, a mosta-
ni bővített, újragondolt változatban 

nyomdába kerülhessen. A játék 5 éves 
kortól felnőttkorig bárki számára él-
vezetes, játszható egyénileg, párosan, 
csoportosan, ill. parti játékként is.

A játék egy-egy példányát a városi 
oktatási és nevelési intézmények ve-
zetői január 29-én a Szentes Városi 
Könyvtárban tartandó ismertető ren-
dezvényen vehetik majd át. 

(te)

MEGÚJULT A VÁROSKERÜLŐ 
TÁRSASJÁTÉK 



(Folytatás az 1. oldalról.) 
- Cégvezetőként hogyan ítéli meg ez évi ered-

ményességüket? 
- Kihívást jelentett számunkra 

2021-ben az alapanyag árak kétszeres 
emelkedése, s ezt a többletköltséget a 
vevőink felé nem tudjuk érvényesíte-
ni. Minden igyekezetünk ellenére - azt 
mondhatom - nehezen tudtuk hozni 
azt az eredményt, amit magunktól el-
vártunk. Munkánk viszont van bősé-
gesen, ez pozitív reményekre ad okot. 
Januártól viszont a minimálbér-emel-
kedés kikalkulálása lesz komoly fela-
dat. Előbb-utóbb azonban mindig ma-
gára talál a piac, és mi is azon leszünk, 
hogy leküzdjük a nehézségeinket. 

- Milyen várakozásokkal tekint a 2022-es esz-
tendő elé?

- Az, hogy Magyarország víz nagy-
hatalom, rengeteg felelősséggel jár, 
de lehetőségeket is megnyit számunk-
ra, hiszen a feldolgozóipar bővülése 
folyamatos. Ugyanakkor a teljes víz- 

és energiagazdálkodás át fog alakulni 
a jövőben, s ettől az állami és uniós 
beruházásoktól függően számítunk 
újabb feladatokra. 

2022-ben két dolog a legfontosabb 
számunkra, befejezni az építkezést, és 
ugyanebben a felállásban megmarad-
ni, s nem utolsó sorban, hogy mind-
annyian egészségesek maradjunk. 
Sokat megyünk az üzlet után. Arra 
törekszünk, hogy a kapacitásaink elő-
re le legyenek kötve, hiszen szívesen 
és sokat dolgozunk. Az újévre min-
den kedves Olvasónak sok szerencsét, 
egészséget és boldogságot kívánok, a 
magunk számára pedig azt, hogy az 
eddigi lendületünket töretlenül fenn 
tudjuk tartani. 

- Cégvezető Úr! Köszönöm a beszélgetést!
- Én is köszönöm a lehetőséget, 

hogy bemutatkozhattunk. 

Dömsödi Teréz
(Fotók: Hydro-Kor Kft.)

MINDEN, AMI VÍZ... 

(Folytatás az 1. oldalról.)
Az épület jövőjével kapcsolatban azon reményé-

nek adott hangot, hogy a belső acélszerkezet talán 
megmenekülhet, ám belső leltárt kell készíteni az 
egyesületek felszereléseinek károsodásáról is. Ami 
tönkre ment, pótolni kell. Üdvözölte, hogy az óriási 
veszteségek enyhítésére adománygyűjtés indul, a 

maga részéről 1 millió fo-
rintot ajánlott fel az e célra 
létrehozott számlaszámra.  
Ezen túlmenően beszá-
molt arról, hogy a Minisz-
terelnökséggel felvette a 
kapcsolatot a helyreállítás 
költségeinek enyhítése ér-
dekében. Úgy fogalmazott, 
a Kormány nem hagyja ma-
gára Szentest ebben a hely-
zetben. 

Lapzártánk után, január 
elsején 10 órakor vonultak 
le a tűzoltók a helyszínről, 
és az önkormányzat visz-
szavette az épületet, őr-
zés-védelem mellett. Szabó 
Zoltán Ferenc polgármester 
a Szentesi Gyors internetes 
hírújságnak adott interjújá-
ban kifejezetten kéri a la-
kosságot, hogy a kordonon 

belül senki se menjen, az épületbe belépni tilos és 
életveszélyes! A következő héten a szakértők elké-
szítik a tűzvizsgálói jelentést, melynek ismeretében 
kezdődhetnek meg a kárelhárítás munkálatai. 

(dt.) 
Fotó: Vidovics Ferenc

GYŰLNEK AZ ADOMÁNYOK...

A St. Jupát SE. a Szent-S-kör 2021. évi nyilvános versenyeinek 
díjátadó ünnepségét rendezte december 31-én a Dózsa-ház előtt. A 
megjelenteket Valkai Zsolt az egyesület ügyvezetője köszöntötte, 
majd négy díjazott fiatal túrázó elismerésére került sor.

2021 évben az Utánpótlás Bajnoka (14 év alatti 
korcsoportban) a 9 esztendős Kiss Milán lett, aki 17 
túrát teljesített a fél év alatt, amióta bekapcsolódott 
a család a programba. Milán érdeklődésemre el-
mondta, hogy a Deák Ferenc Általános Iskola tanu-
lója. Úszni, túrázni egyformán nagyon szeret. Ver-

senyszerűen úszik a Four 
Diamonds Egyesület spor-
tolójaként. Rövid pályán, 
200 méteres mellúszásban 
országos negyedik helye-
zett. Ezüst-, bronzjelvé-
nyes úszó. Édesapja, Kiss 

József hozzátette, a család aktív túrázó, evezni, fut-
ni, kerékpározni rendszeresen felkeresik az ország 
különféle túra útvonalait. Milán élő pályacsúccsal 
is rendelkezik már. A Szent-S-körön belül idén a 
Termál-tó és környéke volt számukra a legkedvel-
tebb felfedezés. 

A további díjazottak: A 14 és 18 év közötti kor-
csoportban az Utánpótlás Bajnoka 35 túra teljesíté-
sével Lengyel Zsombor lett. A díjakat az Informa-

tikai Szaküzletek ajánlotta fel és 
Szabics Tibor adta át. 

A Vándorserleg jutalom azt je-
lenti, hogy birtokosa 1 évig őrzi, 
majd az újabb versenykiírások és 
teljesítések során 10 év múlva az 
elért teljesítmények alapján le-
het véglegesen megszerezni. A 
díjat a St. Jupát Sport Egyesület 
ajánlotta fel, 2021-ben 157 túra 
teljesítésével Szabics Tibor ve-
hette át. Ezen a napon még egy 
serleg gazdára talált. A legtöbb, 
32 pályacsúcs eléréséért Lengyel 
Gábor kapta. A díjakat a Szen-S-
kör ötletgazdája, Hernyik András 
adta át. 

A díjátadás után Valkai Zsolt 
bejelentette, hogy a következő 
rendezvényük január 16-án lesz, 
amikor a Berekben tesznek ado-
mánygyűjtő gyalogtúrát, 13,5 
km-es távon, Lengyel Gábor ve-
zetésével. A túra kapcsán az ön-
kéntes adományokat a napokban 
leégett Dr. Papp László Városi 
Sportcsarnok helyreállítására 
ajánlják fel.          Kép és szöveg: -dite-

(Képen balról: Kiss Milán, Lengyel 
Zsombor, Lengyel Gábor és Szabics Tibor.)

A SZENT-S-KÖR 
TELJESÍTŐINEK ELISMERÉSE

December 17-én a Tóth József 
Színház és Vigadó szalonjában 
Sipos Anna művészettörténész 
mutatta be a szentesi építész, 
Dobovszky József életútjáról, 
munkásságáról folytatott kuta-
tásai alapján megjelent kötetét. 
A szerzővel Torday Henrietta 
beszélgetett. 

A könyv a Kunszent-
mártoni Zsinagóga tör-
ténetén keresztül tér ki 

azokra az épületekre, 
amelyek Dobovszky 
munkásságának állomá-
sai és építészeti jegye-
iket tekintve a szecesz-

szió, Komor Marcell 
munkásságának hatásai 
lelhetőek fel rajtuk. 

Sipos Anna azért vá-
lasztotta a tehetséges 

építész életútjának kuta-
tását, mert a Dobovszky 
életmű eddig nem volt 
átfogóan feldolgozva. 
Ily módon a könyv az 
alkotói életút, azaz az 
1882 és 1930 közötti 
építészeti terveket, kivi-
telezéseket tekinti át. 

Dobovszky József 
kőműves család első 
szülött fia, 13-an voltak 
testvérek. Szentesen a 
mai Tóth József utca 2. 
számú épületben kezdte 
a család az életét. 

Időcserepek

SZENTESI ÉPÍTÉSZ ÉLETMŰVÉRŐL

Dobovszky a Petőfi 
Szálló építkezésén gya-
kornokként vett részt, 
mivel édesapja cége 
volt az egyik jelentős 
kivitelező. Innen indult 
a kötődése a szecessziós 
stílushoz. 

Az általa tervezett 
épületek közül néhány: 
pl. az Ókécskei Refor-
mátus Templom. Ezen 
a településen évekig élt. 
A templomot 1902-ben 
adták át. A botrányba 
fulladt szentesi városhá-
za tervpályázatán indult 
1907-ben, ám mivel az 
elvárásoknak nem felelt 
meg a pályázata, ezért 
kizárták. Ő tervezte a 
túrkevei Polgári Leány- 
és Fiú Iskolát, amelyet 
nem rég nagyon szé-
pen felújítottak. Nevé-
hez fűződik továbbá a 
Ráckevei Református 
Templom, a szentesi 
Magyar Királyi Járás-
bíróság és Fogház sze-
cessziós díszítmények-
kel ellátott terve, ahol 
a növényi díszítmények 
fény-árnyék játékot kép-
viseltek. Igényes felújí-
tása dicséretre érdemes. 
Szentesen említhetjük 
még a Szent Erzsébet 
Katolikus Iskola vagy a 
Felsőpárti Református 
Templom lelkészi épü-
letét 1912-ből, de élete 
legtermékenyebb idő-
szakából számos épüle-
tet emelhetnénk még ki, 
szerte az országban. (A 
teljes cikk: www.varosivissz-
hang.hu)
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